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Maastricht, 9 maart 2022  

 

Betreft: Schriftelijke vragen van D66 en Volt inzake Haagse plannen rondom internationalisering 

vervolgonderwijs en binding (internationale) studenten aan Maastricht 

 

“Politiek Den Haag zadelt de Universiteit Maastricht (UM) met een groot probleem op als het 

Nederlands een (te) dominante positie in de (meeste) bacheloropleidingen zou krijgen. Dan komt onder 

meer de rol van de universiteit als economische motor, ooit opgericht om de provincie na de 

mijnsluitingen een nieuwe impuls en toekomst te geven, in gevaar” geeft voorzitter van het college van 

bestuur van UM, Rianne Letschert, aan in de Observant1.  

 

D66 en Volt hebben al eerder op verschillende manieren2, 3 gewaarschuwd en actie ondernomen om 

Den Haag ervan te doordringen maatwerk toe te passen in hun aanstaand beleid rondom de 

internationalisering van vervolgonderwijs. Belangrijke ontwikkelingen voor Maastricht, zoals 

bijvoorbeeld de campus Randwyck, de Einstein Telescope en grensoverschrijdend OV hangen sterk 

samen met de positie van UM, en daarmee met de positie van Maastricht haar kenniseconomie.  

 

We stellen uw college daarom de volgende vragen:  

 

1. Op welke wijze werkt u samen met UM, andere kennisinstellingen, bedrijven en 

medeoverheden om de impact van aanstaand beleid bij betrokken partijen in Den Haag kenbaar 

te maken? Kunt u de raad over de voortgang van deze acties periodiek informeren? 

2. Welke gevolgen heeft een verdere afbouw van internationalisering van het vervolgonderwijs in 

Maastricht op de in het stadsakkoord beschreven ambities van uw college? 

                                                
1 https://www.observantonline.nl/Home/Artikelen/id/59998/letschert-schade-voor-um-en-regio-als-

taalplannen-doorgaan  
2 https://voltnederland.org/blog/een-algehele-wervingsstop-voor-internationale-studenten-is-een-slecht-

idee-want-elke-onderwijsinstelling-is-anders  
3 https://limburg.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/67f2cbcf-ebfd-4828-832e-66768defdb9d  

https://www.observantonline.nl/Home/Artikelen/id/59998/letschert-schade-voor-um-en-regio-als-taalplannen-doorgaan
https://www.observantonline.nl/Home/Artikelen/id/59998/letschert-schade-voor-um-en-regio-als-taalplannen-doorgaan
https://voltnederland.org/blog/een-algehele-wervingsstop-voor-internationale-studenten-is-een-slecht-idee-want-elke-onderwijsinstelling-is-anders
https://voltnederland.org/blog/een-algehele-wervingsstop-voor-internationale-studenten-is-een-slecht-idee-want-elke-onderwijsinstelling-is-anders
https://limburg.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/67f2cbcf-ebfd-4828-832e-66768defdb9d


 

3. Wat betekent een verdere afbouw van internationalisering van het vervolgonderwijs in 

Maastricht voor de positie van UM en haar werknemers die veelal in Maastricht woonachtig 

zijn? 

 

In het artikel in de Observant geeft de voorzitter van het college van bestuur van UM aan “geen 

agressieve groeiplannen te hebben in Maastricht”. De groei van UM richt zich vooral op Venlo en 

Heerlen, mede op initiatief van deze gemeenten.  

 

4. Gelet op het actuele voorbeeld van de Salernolaan4, wat betekent deze strategie voor de 

huisvestingsopgave van studenten in Maastricht? Op welke wijze voert u hierover het gesprek 

met UM? 

 

Een van de doelen van het programma Studentenstad is om huidige en afgestudeerde studenten aan 

Maastricht te binden. Economische kansen, huisvesting, bereikbaarheid, maar zeker ook de Nederlandse 

taal zijn hiervoor van cruciaal belang. Veel studenten klagen over de huidige structuur van taalles, 

omdat UM alleen lessen tot B2-niveau financiert, terwijl A2-niveau nodig is voor daadwerkelijke 

inburgering.  

 

5. Welk aandeel van nationale en internationale studenten, opgeleid in Maastricht, blijft 

daadwerkelijk in Maastricht werken na afronding van de studietijd? Welke motivatie geven 

studenten bij het kiezen voor blijven of vertrekken uit Maastricht?  

6. Waar kan uw college samen met betrokken partijen sterker op inzetten op basis van het 

antwoord op vraag 5 om studenten aan Maastricht te binden? 

7. Deelt het college de mening van D66 en Volt dat vroegtijdige, verstevigde inzet op Nederlandse 

taalles bij kan dragen aan de integratie van internationale studenten in Maastricht en het 

daarmee kansen biedt op het gebied van thema’s aangaande bijvoorbeeld de leefbaarheid 

tussen student en stad? Welke rol kan uw college spelen in het uitbreiden van dit taalonderwijs? 

 

We zien uit naar uw antwoord binnen de daarvoor gestelde termijn.  

 

Thomas Gardien  Jules Ortjens 

D66 Maastricht   Volt Maastricht 

 

 

 

                                                
4 https://rtvmaastricht.nl/nieuws/artikel/80-studentenwoningen-onbewoond  
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